
四上 Unit 4 I can play basketball (Period1)

溧阳市溧城中心小学  潘婷
一、教学内容：Story time

二、教学目标：

1.能听懂、会说、会读日常交际用语及句型I can play basketball . Can you play basketball ? Can Mike…? 及回答Yes, I/he can. No, I/he can’t.并能初步运用。

2.能主动表达Nice！Cool！Great! Very well! Have a try!夸赞他人或鼓励他人。

3.能正确理解Story time故事，用较好的语音语调朗读对话，并尝试表演。

4.通过学习故事激发学生对运动的热爱，能用积极的方式参加运动。

二、教学重点：正确理解故事，并会朗读。

三、教学难点：能对句型Can …?作出正确应答。

四、教学准备：PPT，小篮球，小篮球框，板书，头饰

五、教学过程：

Step 1. Pre-reading 

1. Chant about phonics
2. Greetings. 
  T: Good morning, class. Nice to see you. How are you?
3. Play a game: Follow me.

  T: Boys and girls, do you like playing games? OK. Let’s play a sport game: Stand up.Follow me：Walk, walk, I can walk.  

    (PPT : 跟老师说、做。Walk, walk, I can walk. 周围其余动词图片、单词)

    (walk, run, jump, skate, sing, dance, swim, basketball)

 4. Learn: basketball

   T: Well done! Sit down, please. Boys and girls, do you know basketball? (实物)Look, I have a basketball.(Drill: basketball) You know ball, right? But do you know what basket is? Look, this is a basket, see? So basket+ball= basketball  Is it funny? Look, play basketball, what letters are they here?

5. Learn: I can play basketball. Can you play basketball? 

Yes, I can. No, I can’t.

(1) T: I can play basketball. Look! (师投篮演示) See? I can play basketball. (贴课题)Can you play basketball? If you can, you can say: Yes, I can. If you can’t play, you can say: No, I can’t. OK? Now follow me. So, can …
(2) Ask and answer

 T: Hi, little boy. Can you play basketball?

 S: Yes, I can.   /   No, I can’t.

 T: Good. Come and show us.   

/ It’s OK. Have a try! OK? (B&G, let’s say … to him. OK? )

 S: Wow! Cool/ Nice/ Great/Wonderful! 看情况渗透He can play basketball very well.

 (Don’t be nervous. It’s OK. Would you like to try again? )

 (3) Check

   T: Can … play basketball?

   S: Yes, he/she can.

     No, he/she can’t.

Step 2. While-reading

1. Look and talk

T: It seems that boys can paly basketball,girls can’t play basketball Here are three boys, who are they? They are in the playground. What do they want to play?
Ss: They want to play basketball.
T: But look at Liu Tao’s face.   What do you think of him?Do you have any questions about him? Let’s ask them together
(引导学生集体提问三个人是否会打篮球)

Hi, XXX,can you play basketball?

2. Watch and answer

T: They will answer you in the cartoon. Let’s watch and try to get the answers
   (1)Can Wang Bing play basketball? S1: Yes,he can.(师生一起板书复述)
(2)Can Mike play basketball? S2：Yes,he can.(师生一起板书复述)
(3)Can Liu Tao play basketball, too?

T:What do you think? Do you have any different ideas?
  Someone said he can play basketball, and Someone said he can’t play basketball,this time,let’s resd and make sure.
3. Read and choose

(1) Liu Tao _______ he can play basketball at first(起先).板书

A.thinks (认为).           B. doesn’t think(不认为) 

(2)After a try, Liu Tao thinks (认为) he        play basketball.板书

  A. can.          B. No. can’t. 

4.生一起复述板书内容

T:At first,Liu Tao doesn’t think he can play basketball,Why?

S:..

T:After a try he can....What can you learn from Liu Tao?

S:

5.T:Yes,please remember:When you meet troubles,Believe in yourselves.    相信自己。Never give up.永不放弃。Always have a try.  勇于尝试。

6．Listen and repeat

T:We know the main idea of the story. Can you read it? Let`s listen and repeat. Pay attention to the pronourance and try to imminate. Go.
(Ss read after the tape)
T:I need some one to read. Sx reads. T:Cool…(Ss read after the tape)
T:Is he happy? Ss:No. T:He isn`t. Why? So read again. Sx:No, I can`t.Sy: No, I can`t. T: So sad. S:Have a try. T:Cool. …..
6.read in roles

T:You`re great.OK. Now it`s time for you to read in roles. Please  read in three. Open your books. You have three roles :Wang Bing, Mike and Liu Tao. OK. Go.(Ss read in roles)
T：Great .Can you read the story?
Ss:Yeah.
T:OK. OK. Your group,please.Open your books. Go, (Ss in a group read in roles.)
T:What do you think of their reading. Ss:Good.
T:Big hands. Thank you. Any more. Your group,please…(The same way read in roles.)
T: Cool/Nice/Thank you. Let`s read together. Hold your books. Unit 1 I can play basketball  ready go(Ss read together)
Step3Consolidation
1.act out the story

T:Woo,you did a very good job, you can imitate the story,  you can read the story, But can you act it out?, This time you try to act in three again and come here to show for us. Ok?Ready.Here we go. (Ss roles in group)
T:Who want to come here and give us a show?
 (Ss give a show to the other students and the teacher)
T:Are they good? Any more? (Another group give a show)
T:OK.Now children I see. You can act very well. S1. Act the dialogue

(加入语言，丰富对话)
2. Do a survey.

  T: Now you know all of them can play basketball. And they want to have a match with you. Listen! (播放录音：Hello, boys and girls. Can you play basketball with us? Let’s have a PK, OK?) 

  T: So do you want to have a PK with them? Good.

    But I don’t know who can play basketball well in our class. So let’s do a survey first and choose three children to have a PK with them. OK? 
Rules（规则）： 

1. 6 人一小组，选出一名组长负责记录和汇报。

2.组内成员轮流问答，组长在相应方框中打“√”。

参考句型：

A: Hi, ×××. Can you play basketball?

  B: Yes, I can.  (OK)

  C: Yes, I can play basketball very well.  (very well)

  D: No, I can’t. 

2. 组长汇报调查结果。

参考句型：

×××and ××× can play basketball. 

×××and ××× can play basketball very well.

××× can’t play basketball.

3.根据组长的汇报，选出课本队的三个成员和校队成员进行PK，
6. Ideological education.

  T: At last, I know some of you can play basketball. Some of you can’t play basketball. But never mind, you can do other sports. I think all of you can run... Can you...?What can you do?can you ...? Some of you can...
S:

T: So we can do many kinds of sports,Look!(再次呈现运动类单词)。

Everyone has your own talent,right?
7. Assign homework.

(1) Listen and read the story ,try to recite it.

(2) Work in groups of 3, make a new dialogue with Liu Tao, Wang Bing and Mike and act it out.

板书设计：

              Unit 4    I can play basketball
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教后反思

本节课是四上教材Unit4 Story time的新授课。我根据中年级学生活泼好动的特点，精心设计了各种体验性的活动，利用运动、打篮球游戏、表演、调查，篮球PK赛等让学生在玩中学、在学中玩。课堂中特别注重对学生课文朗读的指导和学生思维的训练，努力提高学生综合语言的运用能力，并培养学生自信、勇于尝试的良好品质。学生学得轻松、愉快。试上的时候在复述课文后我是直接给出不管做什么事不能轻言放弃，要尝试，在专家的指导下，让学生说一说刘涛开始为什么认为自己不会打篮球，又让学生说说从刘涛身上学到了什么？进行了情感教育，特别是最后环节，原来在做完调查后就结束了，后来加了一个PK赛，教室里的气氛一下子到了高潮，紧接着又进行了情感疏导，每个人都有自己的才能，选择你最喜欢的运动，整节课感觉比之前的设计完整，合理。

